
Protokół Nr 34/09 

z posiedzenia komisji rewizyjnej 
dnia 07 grudnia  2009 r. 

odbytego w sali konferencyjnej urzędu nr 201 

Rozpoczęcie posiedzenia godz. 8 00

Zakończenie posiedzenia godz. 10 40

Posiedzenie komisji otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Bronisław Jurec ,który powitał
wszystkich obecnych na posiedzeniu .
W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik do
protokołu oraz  Wójt Gminy Kazimierz SzarŜanowicz , Zastępca Wójta Jerzy Makowski i w części
posiedzenia dotyczącego spraw finansowych Skarbnik Gminy Wiesława Łoch  .
Na podstawie  listy  obecności  przewodniczący  komisji  stwierdził  quorum przy którym  komisja
mogła  obradować i podejmować prawomocne decyzje i opinie . 
O terminie posiedzenia członkowie komisji zostali powiadomieni pisemnie otrzymując materiały . 
Porządek posiedzenia komisja przyjęła w brzmieniu jak niŜej : 
1.Zatwierdzenie porządku obrad
2.Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji 
3.Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję , która odbędzie się 29 grudnia 2009 r. 
4.Dyskusja nad projektem budŜetu gminy na 2010 rok
   Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Stargard 
   Szczeciński na 2010 rok
5.Sprawozdanie Wójta z wykorzystania środków unijnych w 2009 roku 
   Opinia komisji na sesję 
6.Kontrola realizacji inwestycji zakończonych w 2008 roku i trwających w 2009 roku w 
   oparciu o kryteria legalności , celowości , gospodarności , rzetelności i terminowości 
7.Sprawozdanie z działalności komisji za rok 2009 
   Sprawozdanie przedstawia przewodniczący komisji na sesji   
8.Sprawy róŜne 
9.Zamknięcie posiedzenia komisji 
Ad.1
Jak wyŜej .
Ad.2
Protokół  Nr  33/09  z  poprzedniego  posiedzenia  komisji  został  przyjęty  jednogłośnie  bez
odczytywania .
Ad.3
Przewodniczący komisji odczytał projekty uchwał przygotowane pod obrady najbliŜszej
sesji  ,  komisja  je  przeanalizowała  ,  otrzymując  odpowiedzi  na  pytania  ,  uwagi  czy
wątpliwości i zaopiniowała jak niŜej : 
- projekt uchwały Nr XXXIII/263/09   w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości
Grzędzice
Wójt Gminy odnosząc się do tego projektu uchwał m.in. powiedział ,Ŝe wprowadzenie
nazw ulic  uzgodniono w  konsultacji   z  mieszkańcami  i  radą  sołecką  jak  równieŜ  z
właścicielami dróg wewnętrznych ( poza dwoma przypadkami ) .
Radny  Edward  Lutyński  odnosząc  się  do  uzasadnienia  zwrócił  uwagę  ,Ŝe  liczba
wydanych  decyzji  o  warunkach  zabudowy  nie  mówi,  Ŝe  tyle  budynków  zostanie
wybudowanych .
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Radny przypomniał  ,Ŝe przystąpiono do opracowania planów miejscowych dla Grzędzic
i jego zdaniem najpierw dokończyć to zadanie  ,a dopiero potem przystąpić do nadania
ulicom nazw .
Wójt  Gminy  –  poinformował  ,Ŝe  jest  w   opracowywaniu  koncepcja  infrastruktury
drogowej , która ma  się nie zmienić i dlatego teraz moŜna nadawać nazwy ulicom  . 
Radny Edward Lutyński – powiedział ,Ŝe koncepcje mogą się zmieniać , a plan jest
 jeden .Kolejno radny zapytał się jakie to będą koszty dla gminy i mieszkańców i czy
mieszkańcy mają świadomość tych kosztów.
Wójt Gminy – odpowiedział , Ŝe koszty jakie gmina poniesie to wykonanie i montaŜ

tablic ulic ,  a dokumenty jak dowody nowe i  pozostałe dokumenty mieszkańcy będą
stopniowo wymieniać . 
Skarbnik Gminy poinformowała , Ŝe w projekcie budŜetu na rok 2010 na to zadanie tj .
na wykonanie słupków z tablicami i wkopanie przeznaczono 30 900 zł i są załoŜenia ,
aby  nie  było opłat za wydawanie dowodów .
Komisja pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały . 
-projekt uchwały Nr XXXIII/264/09  w sprawie uchwalenia „ Programu współpracy 
 gminy Stargard   Szczeciński z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami  
 prowadzącymi  działalność  poŜytku  publicznego  w  2010  r.”-  komisja  pozytywnie
zaopiniowała projekt uchwały, 
-projekt  uchwały Nr XXXIII/265/09 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu  
 Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
 Narkomanii na 2010 r.
Wójt  Gminy  zaproponował  wynagrodzenie  dla  przewodniczącego  ,  sekretarza  i
członków komisji na poziomie roku 2009 .
Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie .  
 - projekt  uchwały Nr XXXIII/266/09  w sprawie planu pracy Rady Gminy na rok 2010-
komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie ,
- projekt  uchwały Nr XXXIII/267/09 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII/256/09 
  Rady Gminy Stargard   Szczeciński z dnia 20 listopada 2009 r. 
Wójt  Gminy  –  poinformował  ,Ŝe  jedno  dziecko  z  Sowna  od  lipca  uczęszcza  do
przedszkola w Starej Dąbrowie i tą zmianę naleŜy uwzględnić w porozumieniu  .
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały . 
Ad.4
Przewodniczący  poprosił członków komisji o pytania, uwagi  bądź wątpliwości co do
projektu budŜetu gminy Stargard Szczeciński na 2010 rok .
Radny Edward Lutyński – zwrócił uwagę ,Ŝe zbyt późno otrzymał projekt budŜetu i było
trochę mało czasu na zapoznanie się , zapytał się czy Regionalna Izba Obrachunkowa
wypowiedziała  się  co  do  projektu  budŜetu.  Radny  zaznaczył,Ŝe    projekt  budŜetu
powinien znaleźć się na stronie BIP jako  informacja dla mieszkańców gminy .
Skarbnik Gminy odpowiedziała , Ŝe nie ma jeszcze opinii RIO  co do projektu budŜetu ,
Ŝe była  osobiście  w  RIO  Szczecinie  i  tam dopiero  pracownicy  sprawdzają  projekty
budŜetu   poszczególnych  gmin  i  na  pewno  otrzymamy opinię   do  sesji  .  Odnośnie
ogłoszenia to poinformowała ,Ŝe do wglądu mieszkańców projekt budŜetu   znajduje się
równieŜ   w  biurze  rady  ,  ścisły  obowiązek  to  podanie   do  BIP  przyjętej  uchwały
budŜetowej i załączników .
Radny  Edward  Lutyński  –  zapytał  się  o  dotacje  podmiotowe  dla  jednostek  sektora
finansów publicznych udzielane z budŜetu gminy.
Skarbnik  Gmina  wyjaśniła  ,Ŝe  będzie  powoływana  Instytucja  Kultury  –  Biblioteka
Gminna z siedzibą w Klępinie . 
Wobec powyŜszego radny wskazał ,Ŝe na stronie 90  winna być zapisana Biblioteka 
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Gminna  w Klępinie , a nie Pęzinie . 
Dokonano korekty zapisu.
Radny Edward  Lutyński  podsumowując m.in.  powiedział  ,Ŝe jest to kolejny budŜet
zadłuŜający gminę , Ŝe dostrzega problem  ze spłaceniem  tego długu w przyszłości i jest
generalnie przeciwny temu budŜetowi . Odniósł się  radny do prognozy długu zwrócił
równieŜ uwagę ,Ŝe wymieniane są działki do sprzedaŜy , które tak się nie sprzedaje .
Radna Ewa Domańska powiedziała ,Ŝe nie ma uwag co do projektu budŜetu gminy na
rok 2010 .
Przewodniczący komisji  równieŜ  stwierdził  ,Ŝe nie ma uwag co do projektu budŜetu
gminy na 2010 rok . 
Wobec powyŜszego komisja rewizyjna dwoma głosami „za” i jednym głosie  „przeciw”
pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  budŜetu  Gminy
Stargard Szczeciński na 2010 rok . 
Ad.5 
Przewodniczący   zaznaczył  ,Ŝe  członkowie  komisji  otrzymali  sprawozdanie  Wójta
Gminy z wykorzystania środków pomocowych  w 2009 roku i  poprosił  o  uwagi  czy
pytania .
Radny Edward Lutyński na samym początku zwrócił uwagę ,Ŝe w informacji nie ujęto
zadania „ Moje Boisko – Orlik „ .
Komisja przeanalizowała sprawozdanie wójta z wykorzystania środków pomocowych w
roku 2009 .
W trakcie omawiania radny Edward Lutyński zgłaszał swoje uwagi i m.in. powiedział ,Ŝe
gmina w niewielkim stopniu  korzystała ze środków unijnych .
Powiedział o środkach z  Regionalnego Programu Operacyjnego na  świetlice wiejskie ,
o Wierzchlądzie i Koszewie – z turystyki , gdzie gmina złoŜyła wniosek , ale nie dostała
i  podsumował  ,Ŝe  gmina  nie  potrafi  złoŜyć  dobrego  wniosku  ,  skoro  inne  gminy
korzystają  z tych środków . Radny przypomniał ,Ŝe została wybudowana nowa świetlica
w Klępinie i wykonany remont świetlicy w Grzędziach  i dlaczego nie zostały złoŜone
wnioski  na te zadania  i zapytał się czy  w związku z   rozpoczętym remontem szkoły w
Małkocinie  są zaplanowane jakieś środki z zewnątrz .
Wójt Gminy ustosunkowując się do wypowiedzi radnego m.in.  wyjaśnił , Ŝe odnośnie
Wierzchlądu i Koszewa to była pełna informacja dlaczego z wnioskiem tak się działo , o
środkach  przyznanych  na  przebudowę  świetlicy  w  Strachocinie  ,  a  na  Klępino  i
Grzędzice to  firma opracowała wniosek ale  nie było ogłoszonego naboru ,  a jeŜeli
chodzi o remont szkoły w  Małkocinie - wtedy kiedy  tylko pojawi się taka moŜliwość to
będzie jak najbardziej składany wniosek . 
Przewodniczący komisji powiedział ,Ŝe jest łatwo pozyskać środki na  projekty miękkie
jak np. szkolenia , a na konkretny cel to bardzo trudno .    
Komisja  dwoma  głosami  „za”  przyjęła  sprawozdanie   Wójta  Gminy   Stargard
Szczeciński z wykorzystania środków pomocowych w 2009 roku .
Odrębne zdanie zgłosił  radny Edward Lutyński  ,  gdzie według niego  gmina w
niewielkim stopniu korzystała ze środków pomocowych     .
Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu .
Ad.6
Realizacja tego punktu to odrębny protokół z przeprowadzonej kontroli ( załącznik do
protokołu ). 
Ad.7
Sprawozdanie z działalności komisji za rok 2009 ,  przewodniczący przedstawi w formie
pisemnej na sesji rady gminy w dniu 29.12.2009 r.
Ad.8
Przewodniczący komisji poruszył temat dotyczący rozpoczęcia remontu drogi przez
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 powiat , który ma się zacząć  od strony  Kluczewa oraz zapytał o termin otwarcia nowo
wybudowanej obwodnicy . 
Wójt Gminy – odpowiedział ,Ŝe jeszcze konkretnie termin nie zna odnośnie remontu
drogi , a termin otwarcia obwodnicy to 15 grudnia br.
Radny Edward Lutyński – poprosił o przygotowanie informacji na temat wypłaty akcyzy
dla rolników  , aby informacja zawierała dane ile zostało wypłacone , ile pozostało do
wypłaty i czy nie byłoby moŜliwości wypłaty róŜnicy przez gminę z własnych środków .
Wójt  Gminy  –  wyjaśnił  ,  Ŝe  po  naradzie  z  wójtami  gmin  powiatu  stargardzkiego
ustalono, Ŝe wypłacona zostanie akcyza w takim samym procencie jaki dał Wojewoda .
Ad.9 
Wobec  wyczerpania  porządku  posiedzenia  Przewodniczący  Komisji  Bronisław  Jurec
podziękował wszystkim za udział i zamknął posiedzenie . 

Protokołowała :                                                                          Przewodniczący Komisji 
Z. Stoczkowska                                                                               Bronisław Jurec 
Data sporządzenia :                                                                    Data podpisania :
2009.12.07                                                                                  2009. …....................

  


